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Kedves Hallgatók!

Eltelt egy újabb év: eljött az ideje egy
újabbTisztújító Szavazásnak, ami talán a
legeseménydúsabb időszaka a Képvise-
let éves működésének. Egyrészt vissza-
tekinthetünk az elmúlt évben elért ered-
ményekre, másrészt hamarosan az új
képviselők friss lelkesedésével vágha-
tunk a jövőbe.

Ilyenkor minden hallgató kiveheti a ré-
szét a hallgatói érdekképviseletből,
ugyanis azon túl, hogy aTi szavazataitok
alapján szerveződik majd az új HK, ide-
ális alkalom ez a párbeszédre is, amire
biztatunk is Benneteket: gyertek el a
hallgatói fórumra, kérdezzetek bátran!
Ha pedig komolyabban ki szeretnétek
venni a részeteket a kari felelősségválla-
lásból, akkor itt az alkalom, hogy bele-
vágjatok a képviselői létbe.

Ennek a szellemiségében reméljük mi-
nél többen találtok valami érdekeset a
következő oldalak között. Olvashattok
beszámolókat az elmúlt év eredményei-
ről és a HK munkájáról általánosságban,
megtekinthetitek a képviselőnek jelent-
kező hallgatótársaitok bemutatkozásait,
sőt az újság leglelkesebb rajongói rétegé-
nek készültünk szókeresővel is.

Reméljük, hogy hasznotokra válik e ki-
advány, és mindenkinek sikeres félévet
kívánunk!

Üdvözlettel,
Dénes Gergő



Dénes Gergő

A Hallgatói Képviselet
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A legtöbb ember már általános iskolában megis-
merkedik a diákönkormányzat fogalmával, és az
egyetemre kerülve tudja, hogy ennek a ‘nagytest-
vére’ a HÖK. Azonban az már nem ennyire egyér-
telmű, hogy miért fontos és hasznos, hogy a hall-
gatók beleszólhassanak az intézményük működé-
sébe.

Minden hallgató egyetemi polgárrá is válik a be-
iratkozáskor, jogos az igény tehát, hogy legyen be-
leszólásunk az oktatókkal, ügyintézőkkel és dolgo-
zókkal közösen alkotott közösség működésébe,
szabályozásába.

A kezdeti években csupán az az igény merült fel
hallgatói részről, hogy legyen egy fórum, ahol
hallgató és oktató a függési viszonyoktól függetle-
nül kommunikálhat egymással. Esetleg ne is saját
ügyében kelljen mindenkinek eljárnia, hanem le-
gyen egy olyan személy vagy testület, aki helyette
intézkedik, hogy hatékonyabban és egyszerűbben
folyjon a problémák megoldása. Az viszont nem
célravezető, hogyha önjelölt ügyintézők járnak el
különböző kényes esetekben, így az is világossá
vált, hogy ennek a szervezetnek demokratikus
úton kell kiválasztásra kerülnie. Az országos hall-
gatói mozgalom történetéről bővebben itt olvas-
hattok:

Ez egy olyan hangsúlyos kérdés, hogy a Nemzeti
felsőoktatásról szóló törvény (Nftv.) is külön leszö-
gezi: Hallgatói Önkormányzatnak (HÖK) minden
egyetemen és főiskolán lennie kell. Sőt, ezen kívül
kiköt általános feltételeket, amelyeknek minden
HÖK-nek meg kell felelnie. Például, “A hallgatói
önkormányzat az e törvényben meghatározott jo-
gosítványait akkor gyakorolhatja, ha megválasz-
totta tisztségviselőit, és jóváhagyták az alapszabá-
lyát, és a hallgatói önkormányzati választásokon a

felsőoktatási intézmény teljes idejű nappali kép-
zésben részt vevő hallgatóinak legalább huszonöt
százaléka igazoltan részt vett.” Emellett a HÖK
tisztségviselőinek megbízatásának idejét is korlá-
tozza, továbbá néhány védelmi intézkedést is tesz
a hallgatók felé, például kijelenti, hogy “A Hallga-
tói Önkormányzat részére érdekképviseleti tevé-
kenysége körében utasítás nem adható.”

Az érdekképviseleti tevékenységek mellett a Hall-
gatói Képviselettel (HK) számos további feladatot
is ellátunk, melyek elsőre könnyen lehet, hogy
nem tűnnek hallgatói érdeknek, mégis nagyban
segítik az egyetem működését. Ilyen feladatok pél-
dául a tanulmányi ösztöndíjak összegének elosztá-
sa, vagy a kollégiumi férőhelyek felosztásáról való
javaslat. Sok szempontból kedvezőbb, ha nem egy,
a hallgatói rétegtől élesen elválasztott adminiszt-
rációs réteg foglalkozik ezekkel az ügyekkel, ha-
nem a hallgatótársaitok, hiszen így kötetlenebb a
kommunikáció, nagyobb átérzéssel és személyes
megértéssel tudunk a problémákhoz állni.

Az ilyen típusú szervezetekkel kapcsolatban ter-
mészetesen felmerülhetnek aggályok, azonban a
HK-val szigorú szabályoknak kell eleget tennünk,
amelyek a visszaélések megakadályozására jöttek
létre. Ilyen például az is, hogy a képviseleti tevé-
kenységünkről minden hónapban beszámolót kell
írnunk: ez alapján történik a képviselők jutalmazá-
sa is a Hallgatói Képviselet Ösztöndíj keretein be-
lül. A beszámolók és a jutalmazás mértéke nyilvá-
nos, ezeket megtalálhatjátok a képviselet honlap-
ján a Szervezet >> Beszámolók fül alatt.

Az egyetemen lévő Hallgatói és Doktorandusz Ön-
kormányzat (HDÖK) általános működését és fel-
építését a Hallgatói és Doktorandusz Önkormány-
zat Alapszabálya írja le (HDÖK ASZ). A nem-dok-
toranduszokra (azaz ránk, hallgatókra) a Hallgatói
Önkormányzat Alapszabálya (HÖK ASZ) vonatko-
zik. A HÖK ASZ szerint a Kari Hallgatói Önkor-
mányzat (KHÖK) tagja minden, a Karral hallgatói
jogviszonyban álló hallgató, a doktoranduszokat
kivéve. A KHÖK kari szintű vezető és döntéshozó
testülete, operatív irányító, valamint képviseleti
szervezete a Kari Hallgatói Képviselet (KHK). A
Hallgatói Képviselet képviselői a Tisztújító Szava-
záson mandátumot nyert KHÖK tagok lehetnek.
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A szavazáson minden TTK-s hallgató választó és
választható, azaz Ti szavazhattok arról, hogy ki
képviselje az érdekeiteket, sőt, amennyiben úgy
érzitek, hogy ti tudnátok legjobban közvetíteni a
hallgatói érdekeket, el is indulhattok ezen a szava-
záson. Szintén bármelyik TTK-s hallgató elindul-
hat a Hallgatói Képviselet elnöki tisztségéért. Az
elnök személyéről viszont nem a teljes hallgatóság,
hanem a 12 megválasztott Hallgatói Képviselő dönt
az Alakuló ülésen. Így alakul ki a HK: a mandátu-
mos képviselőkből és az elnökből, akik innentől
kezdve a mandátumuk megszűnéséig megvitatják
az aktualitásokat és döntést hoznak a legfonto-
sabb, hallgatókat érintő kérdésekben. Azok a hall-
gatók, akik a választáson elindultak, de nem nyer-
tek mandátumot, póttagok lesznek, és amennyi-
ben a HK megválasztja őket, tanácskozási jogú tag-
ként vehetnek részt a Képviselet munkájában. Ha
az egyik szavazati jogú tagnak megszűnik a man-
dátuma - mondjuk lemond vagy végez az egyete-
men -, akkor a soron következő, legtöbb szavaza-
tot szerzett póttag kerül a helyére szavazati joggal.

Felmerül a kérdés, hogy miért is vannak tanácsko-
zási jogú tagok, amikor a HK minden ülésén a
KHÖK bármely tagja tanácskozási joggal részt ve-
het. Annyiban mások a tanácskozási jogú tagok,
hogy bizonyos pozíciókat ők is betölthetnek, an-

nak ellenére, hogy ők nem szavazhatnak, a man-
dátumos tagokkal ellentétben. A HK-nak legfel-
jebb 8 tanácskozási jogú tagja lehet, és a tisztújítás
után 3 hónapot várni kell, mielőtt új tanácskozási
jogú pályázatot ír ki a HK (az ilyen pályázaton
megszavazott tagok NEM póttagok).

A HK feladatai közé tartozik egyes kari rendezvé-
nyek megszervezése, pályázatok kiírása és elbírá-
lása, a kollégiumi férőhelyek felosztása, az ösztön-
díjak kiosztása és ezek közül számos tevékenység
során pénzzel kell foglalkoznunk, így szükséges,
hogy a szavazati jogú tagok - akik a pénzeszközök-
ről döntést hoznak - vagyonnyilatkozatot adjanank
le. Ezt kétévente meg is kell újítani. Az Egyetem
ezzel biztosítja, hogy felelősségre lehessen vonni a
közpénzről döntőket, ugyanis így ellenőrizni tud-
ják, hogy a vagyonnyilatkozat leadását követően
változott-e irreálisan nagyot a vagyoni helyzetünk.

Az elnök feladata biztosítani, hogy a HK ellássa a
feladatait, ehhez - mint egy menedzser - szüksé-
ges megfelelő tervekkel előállnia, összehangolnia
és ellenőriznie a Képviselet tagjait és munkájukat.
Mindemellett - vezetőként - meg kell teremtenie
azt a jövőképet, ami felé a képviseletnek dolgoznia
kell. Persze a HK minden döntést testületileg hoz
meg.



Sajtos Judit

Bizottságok

Alább a TTK HK bizottságainak rövid bemutatását
olvashatjátok.

GAZDASÁGI ÉS SZPONZORÁCIÓS BI-
ZOTTSÁG

A Bizottság tagjai a képviselők közül kerülnek
megválasztásra, vezetői a Gazdasági referens és a
Szponzoráció felelős, mely pozíciókat az elmúlt
időszakban Bálint Kata és Morvai Máté töltötték
be.

A Bizottság legfőbb feladata a tárgyévi költségve-
tés, illetve az előző éves beszámoló elkészítése és
azok kérdéses pontjainak megvitatása. Emellett a
különböző rendezvényeink költségvetését is el kell
készítenie, legyen szó a Gólyatáborról, Kari Tábor-
ról vagy éppen a TTK Bálról. A rendezvények

szponzorációját is a Bizottság szervezi meg. To-
vábbi feladatkörei az öntevékeny körök és a szak-
kollégium támogatásának meghatározása, vala-
mint a sportnormatíva keret felhasználására való
javaslattétel.

KOLLÉGIUMI BIZOTTSÁG

A Kollégiumi Bizottság a HK egy másik belső bi-
zottsága, azaz tagjai a képviselők közül kerülnek
ki. Vezetője a Kollégiumi referens, aki ebben az év-
ben Biszak Ákos volt.

A Bizottság leginkább a Kollégiumi Felvételi Sza-
bályzat felülvizsgálatával foglalkozik, ugyanis azt
félévente szükséges megtenni. Az esetleges módo-
sítások kidolgozása, azok tesztelése és szabályzat-
ba foglalása tartozik a Bizottság feladatai közé.
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A TTKHK honlapja

Továbbá az elnök kommunikál a Kar vezetésével,
ennek keretében heti rendszerességgel eljár kü-
lönböző kari vezetői megbeszélésekre. Az elnököt
az alelnök(ök) segíti(k) a munkájában. Az alelnö-
kök a HK-n belüli koordinációért felelnek, illetve
az elnökkel közösen, az elnök jövőképe mentén
stratégiát alkotnak arra, hogy a HK hogyan ossza el
és valósítsa meg a feladatait. Bizonyos feladatok
ellátására a HK-nak külön posztjai vannak, vala-
mint annak érdekében, hogy a posztokon lévő
képviselők ne egy személyben végezzék el a fel-
adatokat, a HK-nak külön bizottságai vannak, me-
lyek nagyrészt egy-egy poszthoz kötődnek. Erről a
soron következő cikkben írtunk.

A Képviselet szorgalmi időszakban minden hétfőn
19:00-kor ülésezik a Kármán Tódor Kollégium
földszinti 011-es termében; ez a TTK HK tárgyaló-
ja. Ezek az ülések nyilvánosak, bárki által látogat-
hatók, és ahogy korábban említettük, a KHÖK tag-
jai fel is szólalhatnak: szeretnénk biztatni is Ben-
neteket, hogy jöjjetek el a HK üléseire, nézzétek
meg, mit csinálnak az általatok megválasztott kép-
viselők, valamint ha kérdésetek, kérésetek van,
szólaljatok fel! A HK üléseiről emlékeztető készül,
ez tartalmazza a HK döntéseit és a képviselők be-
számolóit. Ezeket az ülés után a hivatalos honla-
punkon nyilvánosságra hozzuk.

A HK-ban a tagok különböző posztokra jelentkez-
hetnek az Alakuló ülésen. Az egyes poszton lévő
emberek felelősséggel tartoznak a munkájukért és
a megválasztott képviselőknek minden évben szá-
mot kell adni tudásukról egy úgynevezett “HKZH”
keretein belül. Minden Kar képviselete erre készül
a tavaszi félév előtt. Ez a presztízs kérdését leszá-
mítva - hiszen jellemzően mindenki a legjobb sze-
retne lenni - azért fontos, hogy a képviselők jól tel-
jesítsenek ezen, mert az itt számonkért tudás bir-
tokában egy képviselő jobban tud segíteni a hall-
gatótársainak, valamint az EHK a teljesítmé-
nyünkkel arányos plusz juttatást biztosít, amit a
kari rendezvényekre tudunk fordítani, így például
a Bál vagy a Gólyatábor színvonalát tudjuk javítani.



OKTATÁSI BIZOTTSÁG

A TTK HK-n belül működik az Oktatási Bizottság
(OB), mely nevéhez hűen a hallgatóság oktatási
ügyeivel hivatott foglalkozni. Az OB úgynevezett
külső bizottság, ami azt jelenti, hogy a tagságnak
nem előfeltétele a képviselői mandátum vagy a ta-
nácskozási jogú tagság. Vezetője idén tavasztól az
Oktatási Bizottság vezető, aki jelenleg Boros Lilla.
Szoros együttmőködésben dolgoznak az Oktatási
referenssel, aki az időszakban Kanizsai Péter Jakab
volt.

A Bizottság tagságának nagyrészét az évfolyamfe-
lelősök teszik ki, akik az őszi félévek elején kiírt
pályázat leadásával csatlakozhatnak. A cél, hogy a
BSc képzések minden évfolyamáról legalább egy-
egy évfolyamfelelős legyen, de nem hallatlan,
hogy MSc-sek is leadják a pályázatot.

A Bizottság tagjai közül kerülnek ki a szakcsoport
felelősök, akik az Oktatási referens és a Bizottság
vezető munkáját segítik mind a Fizika, Matemati-
ka, Fizikus-mérnök és Számítógépes- és Kognitív
Idegtudomány képzéseket illető kérdésekben,
mind a ZH és vizsgarendek összeállításában.

A Bizottság elsősorban az egyes évfolyamokat
érintő tanulmányi ügyekkel foglalkozik, különös
hangsúllyal a különböző problémák és igények
felmérésére.

PÁLYÁZATI BIZOTTSÁG

A Pályázati Bizottság is egyike a HK belső bizottsá-
gainak, vezetője az elmúlt évben Sajtos Judit, a HK
Ösztöndíj referense volt.

A Bizottság legfontosabb feladata a pályázati kiírá-
sok meghatározása, és azok legpontosabb kidolgo-
zása, ütemezése. Ehhez közös ötletelésre, tapasz-
talatok megosztására és stratégiaalkotásra van
szükség. Mindezekre a Pályázati Bizottság ülései
biztosítanak teret.

PRBIZOTTSÁG

A PR Bizottság a TTK HK megjelenését, kommu-
nikációját szervező bizottság. Tagja bárki lehet a
TTK-ról, aki leadja a TTK HK Tisztújítását követő-
en vagy az évközben kiírt bizottsági tagsági pályá-
zatot. Vezetője a HK Kommunikáció és PR felelő-
se, ezt a pozíciót az elmúlt ciklusban Schinogl Pé-
ter töltötte be.

A Bizottság legjobban ismert feladata talán a két-
hetente megjelenő WC Press ”miniújság” elkészí-

tése, a Bizottság tevékenysége azonban ennél na-
gyobb volumenű: javaslatot tesz a HK teljes PR te-
vékenységével kapcsolatban.

A feladatkör aránylag kötetlen, szabályzatokban
nincs szigorúan meghatározva, a lehetőségeknek
csak a kreativitás szab határt – amíg ez a kreativitás
a hallgatók számára releváns hírek és a HK online
vagy offline megjelenése irányában összpontosul.

RENDEZVÉNYSZERVEZŐ BIZOTTSÁG

Bizonyára sokan hallottatok már a Rendezvény-
szervező Bizottságról (RB), hisz a legtöbben már
vettetek is részt részt olyan programon, amit az
RB tett lehetővé. Elég csak a Gólyahétre, a TTK
Bálra vagy a Grillpartyra gondolni, melyekhez
legtöbbünket fergeteges emlékek fűznek. ABizott-
ság vezetője a HK Rendezvényfelelőse, aki az el-
múlt évben Varga Liliána Erzsébet volt, de külső
bizottságként nem csak HK-s képviselők, hanem
bármely hallgató a tagja lehet. Ehhez nem kell
mást tennie, mint hogy leadja jelentkezését az eb-
ből a célból kiírt tagsági pályázaton, mely általá-
ban a Tisztújítást követő hónapban kerül meghir-
detésre.

Ha érdekel a rendezvényszervezés, valamint szí-
vesen segítenél a kari rendezvények előkészüle-
tekben és a lebonyolításban, akkor sok szeretettel
várunk!

SZOCIÁLIS BIZOTTSÁG

A TTK HK Szociális Bizottsága (SZB) kissé különc
a többi HK-s bizottság között. Röviden a felépíté-
séről: az SZB tagjai azok a hallgatók, akik a Rend-
szeres szociális ösztöndíj pályázatokat bírálják. A
bizottság tevékenysége ebből egyértelműen adó-
dik, azonban az SZB valódi megismeréséhez érde-
mes a BME teljes szociális rendszerét vázlatosan
áttekinteni.

Egyetemünkön a szociális ösztöndíjak kezelését az
Egyetemi Szociális Bizottság, avagy ESZB végzi,
melynek hallgatók és egyetemi alkalmazottak
egyaránt tagjai. Ők írják ki a szociális ösztöndíj pá-
lyázatokat, és ők azok, akik végül elfogadják az
eredményeket. Minden kari HK elküldi az egyik
tagját – jellemzően a Szociális referenst – az
ESZB-be, ez a tag az összeköttetés az összegyetemi
és a kari szociális ügyekben. Az ESZB munkáját
szabályzatokban meghatározott módon a kari
HK-k segítik, nálunk ezen belül a Szociális Bizott-
ság, melynek vezetője a HK mindenkori Szociális
referense. Az elmúlt ciklusban Kovács Kíra Diána
töltötte be a pozíciót.
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Az SZB feladata tehát az ESZB munkájának segí-
tése, elsősorban a Rendszeres szociális ösztöndíj
pályázatok bírálásában. Tagja nem csak a HK, ha-
nem a TTK bármely hallgatója lehet, amennyiben
a TTK HK Tisztújításával párhuzamosan szerve-
zett szociális bírálói szavazáson a hallgatók erre
megválasztják. (Azaz akár az is előfordulhat, hogy
a Szociális referensen kívül egyik bizottsági tag
sem HK-s.) A Bizottság feladataiban – a pályáza-
tok bírálásában – pedig az vehet részt a megvá-
lasztottak közül, aki sikeres bírálói vizsgát tesz
minden félévben. Az elbírált pályázatok eredmé-
nyét a Bizottság elküldi az ESZB részére, ahol
ezekről az eredményekről döntenek, és ezzel vé-
get is ér ezen körforgás féléves ciklusa.

UTÁNPÓTLÁS BIZOTTSÁG

Az Utánpótlás Bizottság (UB) feladata a Képviselet
utánpótlásának biztosítása. Ennek érdekében
több bevonó programot is szerveztek, például a
gólyatábori HK állomást, illetve bowlingozást,
aminek keretein belül az érdeklődőknek lehető-
ségük nyílt kötetlenül beszélgetni a HK tagjaival,
hogy jobban megismerhessenek minket és a kép-
viseleti munkát is. A bizottságnak az időszakban
több vezetője is volt, jelenleg Csaplár Miklós Máté
tölti be az Utánpótlás felelős pozícióját.

Kérlek mutatkozzatok be röviden az olva-
sóknak!

Gergő: Dénes Gergő vagyok, 2020-ban jöttem a
BME-re Fizika BSc-re, most kezdem az utolsó fél-
évemet a Fizikus MSc-n. 2021 tavaszán csatlakoz-
tam a TTK HK-hoz, és azóta számos különböző
pozíciót betöltöttem. Kiemelkedő mérföldkövek-
ként említhetem, hogy 2022 nyarán a kollégiumi
referensi, 2023 nyarán az alelnöki pozícióba vá-
lasztottak meg, 2024 tavaszán pedig én lettem a
Képviselet elnöke.

Ákos: Biszak Ákos vagyok, jelenleg másodéves Fi-
zika BSc hallgató. 2023 decemberében csatlakoz-
tam a Hallgatói Képviselethez. A legutóbbi tiszt-
újítás óta a kollégiumi referens és kari közéleti fe-
lelős posztokat látom el, valamint októberben
megválasztottak a Képviselet alelnökének.

Miért jelentkeztetek anno aHK-ba?Milyen
posztok érdekeltek?

Gergő: Imádok a hallgatótársaimnak segíteni, ez
volt az elsődleges motivációm, illetve hogy a gó-
lyák is ugyanazt a jó élményt élhessék át, mint
anno én. Sok más közösségben, öntevékeny kör-
ben benne vagyok, kezdetben a HK is csak egy
ilyen közösségnek indult, viszont egy idő után a
kedvencemmé nőtte ki magát. Tevékenykedek a
KAPOCS-ban, a WJSZ-ben, alkalmanként a Sör-
tevékeny Körben, a MŰSZAK-ban, valamint 2

évig az Old’s Clubban is tag voltam. Egy sajátos,
személyes kihívásként éltem meg a HK-ba való
csatlakozást, hogy teszteljem, a tanulmányaim
mellett mennyire vagyok terhelhető, mivel a HK-
ban mindig akad mit csinálni. Szeretek mindenbe
belelátni, és a HKvolt a legjobb mód arra, hogy az
Egyetem működésébe jobban belelássak. Szá-
momra nem a pozíciók voltak a legfontosabbak,
hanem az, hogy segítsem a hallgatótársaimat.

Ákos: Gólyaként az egyetemi és kari nyílt napo-
kon, akkori HK-sokkal beszélgetve ismertem meg
jobban, hogy mit is takar a Hallgatói Képviselet.
Kifejezetten felkeltette az érdeklődésemet és ki is
akartam magam próbálni valami újban, ezért je-
lentkeztem anno tanácskozási jogú tagnak. Ekkor
még nem voltam tisztában azzal, hogy melyik po-
zíció milyen feladatokkal jár, de a kollégiumi te-
rület iránt már ekkor is érdeklődtem.

Geri, hogyan jellemeznéd az előző ciklus-
ban végzett tevékenységedet és miért adod
át a stafétát?

Gergő: Vegyes érzésekkel tekintek vissza az el-
múlt ciklusra. Egyrészt úgy érzem, lehettem vol-
na ambiciózusabb is, másrészt tisztában vagyok
vele, hogy a Képviselettel így is rengeteg energiát
fordítottunk a kitűzött célok elérésére. Olyan
eredményeket értünk el, mint például a tudástá-
runk - a HKWiki - újraélesztése, vagy a mintatan-
terv-felülvizsgálatok előremozdítása, amelyek

Kovács Kíra Diána

Elnöki interjú
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vagy sikeresen megvalósultak, vagy jó úton halad-
nak. Ezekben a projektekben én kevésbé vettem
részt a részletek kidolgozásában, inkább a straté-
gia tervezésre és az irányok kijelölésére koncent-
ráltam, támogatva ezzel képviselőtársaimat.

Azért döntöttem úgy, hogy nem indulok újra az
elnöki pozícióért, mert idén nyáron fejezem be az
MSc tanulmányaimat, és nem szeretném, ha a ve-
zetőségváltás a nyár közepére esne.

Geri, mire vagy a legbüszkébb a ciklusban?
Mi az, ami nem valósult meg, de kitűzted
célként?

Gergő: Ha egy dolgot ki kéne emelnem, akkor az
a tudás konzerválásának javítása lenne. A belső bi-
zottságok újraépítését, a területi ismeretek jobb
eloszlását a képviselők között viszont nem sikerült
megvalósítani: továbbra is szeretném, ha minden
területhez legalább két képviselő értene.

Ákos,mi amotivációd az elnöki posztmeg-
pályázására?

Ákos: Nyáron fogalmazódott meg először ben-
nem, hogy a jövőben szeretném a Képviselet el-
nöki pozícióját megpályázni. Egyik fő motiváci-
óm (nem csak az elnöki poszt tekintetében) a hall-
gatók segítése. Kollégiumi referensként sok inter-
akcióm volt hallgatótársaimmal és mindig remek
érzés volt látni, amikor valakinek segíteni tudtam
valamilyen egyetemi élettel kapcsolatos problé-
májának megoldásában vagy akár csak az egyete-
mi szabályzatok terén való kiigazodásában. Alel-
nökként különösen élveztem a Képviselet irányí-
tásával kapcsolatos feladatokat, és eközben mé-
lyebb betekintést nyerhettem az elnöki teendők-
be is. Mindez csak tovább erősítette a motiváció-
mat.

Ákos, milyen terveid vannak az elnöki cik-
lusodat/aidat illetően? Szeretnél valami
újítást?

Ákos:Az egyik legfontosabbnak tartom, hogy mi-
nél jobban próbáljuk meg elérni a hallgatókat
minden információs csatornán. Sokan sajnos nin-
csenek tisztában azzal, hogy a HK, mint hallgatói
érdekképviselet rengeteg szituációban segítséget
tud nyújtani számukra. Szeretném, hogy a hallga-
tók bizalommal forduljanak hozzánk és minden
téren megfelelően legyenek képviselve. Ezen kí-
vül több kisebb terv is megfogalmazódott már
bennem, például szorosabb kapcsolat kialakítása
más karok HK-ival, a rendezvényeink fejlesztése,
hallgatói csoportok SZMSZ-ének felülvizsgálata,

valamint a velük való kapcsolat fejlesztése. Na-
gyon sok egyéb ötletem is van és számítok a Kép-
viselet segítségére, mind a tervek kitalálása, mind
megvalósításuk terén.

Ákos, hogyan tervezed a következő ciklus-
ban a HK felépítését? Kiket tudsz elképzel-
ni alelnökeidnek?

Ákos: Az ideális számomra az lenne, ha két alel-
nök segítené a munkámat. Az egyik főleg az admi-
nisztratív feladatok terén, a másik pedig a Képvi-
selet munkájának ellenőrzése terén. Jelenleg úgy
látom, hogy elegen leszünk a Tisztújítás után,
ezért minden pozícióra lesz ember és elkerülhető
a képviselők túlterhelése. Egyik alelnökömnek
Kovács Kíra Diánát kérném fel, amennyiben man-
dátummal fog rendelkezni. Kíra rengeteg tapasz-
talattal rendelkezik a HÖK rendszerben és nagy
segítség, hogy belerázódjak az elnöki pozícióba.

A másik alelnöki pozícióra több képviselőtársa-
mat is alkalmasnak tartanám, de ez egyelőre
egyeztetés alatt áll, így jelenleg nem tudok biztos
választ adni.

Szerintetekmire kéne a legnagyobb figyel-
met fordítani a következő ciklusban?

Gergő: A Képviselet fejlesztésének egyik iránya
lehet egy minőségbiztosítási rendszer kialakítása.
Képviselőként az a feladatunk, hogy a hallgatók
érdekeit képviseljük, és bár arra törekszünk, hogy
megfeleljünk az elvárásoknak, mindig van lehető-
ség a fejlődésre. Ehhez a céges szférában bevált
minőségbiztosítási módszerek hasznos eszközök
lehetnek.

Ákos: Mint már említettem, én a hallgatók felé
való kommunikációt tartom az egyik legfonto-
sabbnak. Ez alapvető fontosságú, valamint a kép-
viseleti utánpótlás terén is nagy előny, ha a hallga-
tók ismerik a HK-t és pozitív kép él bennük róla.
Ezért tartom fontosnak, hogy például a hallgatói
csoportok vezetőivel jó legyen a kapcsolatunk és
megfelelő legyen köztünk a kommunikáció.

Ákos, van olyan, amitől tartasz az elnöki
poszt betöltésével kapcsolatban?

Ákos: Nem mondanám, hogy lenne olyan, amitől
kimondottan tartanék. Ami kihívást fog jelenteni
számomra, az a megfelelő időbeosztás megvalósí-
tása a HK, a tanulmányaim és a magánéletem
közt. Szerencsére ebben a félévben ezt sikeresen
meg tudtam valósítani, így remélem a jövőben
sem lesz ezzel probléma.
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Geri, mit tanácsolnál Ákosnak az elnöki
poszttal kapcsolatban?

Gergő: Fontos, hogy meg tudd húzni a határt az
elnökségi feladatok és a magánéleted között. Saját
tapasztalatból tudom, milyen nehéz lehet, hiszen
többször előfordult velem, hogy nem tudtam elég
időt szánni a családomra és a barátaimra, mert
bármikor felmerülhetett valami sürgős teendő.

Geri, vannak még további terveid a HK-
ban?

Gergő: Igen, szeretnék továbbra is képviselő ma-
radni. Az előző ciklusban igyekeztem jobban meg-
ismerkedni a gazdasági folyamatokkal, és ha a
Képviselet bizalmat szavaz nekem, a gazdasági re-
ferensi pozíciót szeretném ellátni a nyár közepéig.

Van bármi egyéb, amit szeretnétekmegosz-
tani az olvasókkal?

Gergő: Vegyétek komolyan az egyetemet, tanulja-
tok lelkiismeretesen, de ne feledkezzetek meg a
kikapcsolódásról sem: szórakozzatok, művelődje-
tek, sportoljatok, és mindig bátran kérdezzetek, ha
valamiben bizonytalanok vagytok.

Ákos: Bátran kérjetek segítséget a HK-tól bármi-
kor és legyetek tisztában azokkal a lehetőségekkel,
amiket a HÖK rendszer nyújt nektek! Valamint,
szeretném kérni minden szavazati joggal rendel-
kező hallgatótársamat, hogy vegyen részt a Tiszt-
újító Szavazáson és buzdítsa erre társait is!



Bálint Kata

Területi beszámoló: Gazdaság
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A TTK hallgatóihoz köthető gazdasági folyamato-
kat a Hallgatói Képviselet gazdasági referense in-
tézi. A HK gazdálkodása alapvetően három lábon
áll, vagyis három olyan szervezet van, melyeken
keresztül költéseket lehet kezdeményezni.

Az első ilyen szervezet a ÉSZI, vagyis az Értékesí-
tési és Szolgáltatási Igazgatóság. Itt egy egyetemi
keret áll rendelkezésünkre, melyet meghatározott
célra lehet költeni, elsősorban működési kiadások-
ra, kari lapok nyomtatására, öntevékeny körök,
szakkollégiumok támogatására, rendezvények
szervezésére, továbbképzésekre. A keret mértékét
a Támogatási Rend szabályozza, mely szabályzatot
az Egyetemi Hallgatói Képviselet évente felülvizs-
gál, illetve minden év elején elfogadja a véglegesí-
tett verziót.

A pénzeszközök felhasználása ÉSZI-n keresztül
nem egyszerű folyamat. Minden esemény előtt
legalább 4 héttel egy kérvényt kell írni a ÉSZI igaz-
gatójának részére, amit meghatározott formában
kell elkészíteni. A keretet általában szállásra, kü-
lönböző irodaszerekre, valamint nyomtatásra
szoktuk felhasználni.

A második „láb” a Műegyetemi Hallgatókért Ala-
pítvány (MŰHAL). A költések itt is egy-egy kér-
vény leadásával kezdeményezhetők, viszont sok-
kal egyszerűbb formátumúak, mint az ÉSZI ese-
tén.

Ezt papír alapon kell leadni az EHK gazdasági re-
ferensének, vagy a MŰHAL képviselőjének, a KHK
elnök és a kari gazdasági referens aláírásával ellát-
va. Típusa szerint lehet nyári tábor megrendelő
vagy eszközigénylés. A MŰHAL esetében a bevé-
telszerzési lehetőségek kimerülnek az adomá-
nyokban és a MŰHASZ osztalékának összegében.
A keretet az EHK és a MŰHAL kuratórium által
meghatározott szabályok szerint lehet használni.

Az utolsó szervezet a Műegyetemi Hallgatói Szol-
gáltató Kft. (MŰHASZ). A HK gazdasági referense
a MŰHASZ-szal kapcsolatos ügyekben elsősorban
Pusztay Botonddal kommunikál. Már fentebb szó
volt ennek osztalékáról, ami a MŰHAL számára
jelent bevételt. Alapvetően a cég 60%-ban az Egye-
tem, 40%-ban pedig a MŰHAL tulajdona, így az
eredmény osztalékának kifizetésekor szintén ezek

a százalékok vannak figyelembe véve. Ez az a szer-
vezet, ami elsősorban biztosítja számunkra a ren-
dezvényeink szervezését. Félévente egy tervezetet
kell készítenie a HK-nak, hogy milyen események
lesznek az adott karon, illetve minden félév végén
egy beszámolót is a megvalósult rendezvényekről.
Minden alkalom után, amikor ebből a keretből
használunk fel erőforrást, egy elszámolást kell ké-
szítenünk, melyhez minden aktuális számlát csa-
tolni kell. A már említett két szervezettel ellentét-
ben innen egyszerű cateringre, étel alapanyagra és
italokra költeni, de nem feltétlenül célszerű ren-
dezvényhez köthető fogyóeszközöket, szolgáltatá-
sokat vásárolnunk.

A gazdasági referensnek minden évben március
elejéig el kell készíteni egy egész éves tervezetet a
kapott összegek, illetve az előző éves maradvány
felhasználásáról, amihez az EHK gazdasági refe-
rense küld adatokat és mintát. A költségvetésben a
referens tételesen megjelöli, hogy milyen célra
tervezi elkölteni a rendelkezésre álló pénzösszege-
ket.

A rendevényeket gazdasági szempontból az idei
évben is megnehezítette az árak növekedése, de
próbáltuk a lehető legjobbat kihozni a jelenlegi
helyzetből.

A Gólyatábor az elmúlt évekhez hasonlóan, ismét
önállóan került megrendezésre a balatonlellei tá-
borban. Ez a rendezvény teszi ki a költségvetésünk
jelentős részét, hiszen jelenleg nincsenek szpon-
zoraink erre az eseményre és vannak olyan költsé-
gek, amik a résztvevők számától függetlenül min-
den tábor során felmerülnek.

A Regisztrációs Hét és a Kari Napok szervezéséhez
nem használtunk fel keretet, előbbi esetben szinte
nem is szereztünk be eszközöket, utóbbi rendez-
vény költségvetése pedig megállt a saját lábán, te-
hát a jegyek ára fedezte az összes felmerülő költsé-
get.

A TTK Bál szervezésénél szembesültünk igazán a
megemelkedett költségekkel, hiszen a tavalyi év-
hez képest tovább növekedtek az árak. Ennek
mérséklése érdekében idén felkerestünk több cé-
get is, akik különböző módokon járultak hozzá a
rendezvény megvalósításához.
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A Hallgatói Képviselet feladatai közé tartozik szá-
mos kollégiummal kapcsolatos ügy intézése is. Az
előző hallgatói képviseleti ciklus egészében én, Bi-
szak Ákos láttam el a kollégiumi referensi feladat-
kört. A következőkben az elmúlt időszak jelentő-
sebb kollégiummal kapcsolatos történéseiről ol-
vashattok.

AGépészkari Hallgatói Képviseletben (GHK) a kol-
légiumi referens pozíciót Nemoda Milán helyett
már Madarász Tamás tölti be, ez azért is fontos,
mert a Kármán Tódor Kollégiummal (KTK) kap-
csolatos ügyeket a GHK-val közösen intézzük. Sze-
rencsére a kommunikáció továbbra is gördüléke-
nyen folyik köztünk.

Megújult a teremfoglalás felülete, így sokkal fel-
használóbarátabbá és átláthatóbbá vált. Ezentúl,
ha foglalás esetén szükség lenne rendezvénybeje-
lentő leadására is, akkor az már automatikusan
megtörténik a foglalással, megkönnyítve ezzel a
hallgatók számára a folyamatot.

Számos szabályzatot véleményeztünk a többi Kar
Hallgatói Képviseletével karöltve az előző két félév
során, ezek közé tartozik a Kollégiumi Felvételi
Szabályzat is. A TTK esetében ebben történt az
egyik legfontosabb változás a szabályok között. A
Tisztújító Szavazáson való részvételért, tehát érvé-
nyes szavazat leadásáért, valamint a Tisztújító Fó-

rumon való részvételért közösségi pont jár! Előb-
biért 3, utóbbiért 2. Mindez akkor érvényes, ha a
kollégiumi időszakot megelőző félévben volt tiszt-
újítás. Ez azt jelenti, hogy ha a tavaszi félévben
részt vesz ezeken egy hallgató, akkor az őszi kollé-
giumi jelentkezés során már közösségi pontban
részesül utána. Ennek az újításnak az oka, hogy
szeretnénk motiválni a hallgatókat, hogy részt ve-
gyenek ezeken az eseményeken.

Mind az őszi, mind a most következő tavaszi félév-
re lezárult az egyetemi kollégiumi mentorok
megválasztása. A KTK-ban februárig Csuha Bog-
lárka és Bárdos-Deák Botond töltik be ezt a pozíci-
ót. A következő időszakra Boti és Kránitz Bence
adta le a pályázatát. A cikk írása során ennek az el-
bírálása még folyamatban van. Valamint jelenleg
tart még a tavaszi kollégiumi jelentkezés is, azon-
ban a szám megjelenéséig már a férőhelyosztás is
lezárul, amiben segítségemre van Barna Péter Bá-
lint, aki a tisztújítás során tervez indulni a poszt el-
látásért is.

Mindezeken kívül még említésre méltó, hogy új
férőhelyosztó táblázatot készítettem az elmúlt
félévben, így már sokkal gördülékenyebben törté-
nik ez a folyamat. Valamint a közösségi pontok
osztásán is változtatott a HK az eddigiekhez ké-
pest, de ennek a véglegesítése is tart még a cikk
írása során.

Biszak Ákos

Területi beszámoló: Kollégium

Mindezeken kívül nagyon sok olyan feladat volt, ami nem szerepel a fentebb leírtakban, de a referenshez
köthető ezeknek a határidőre való elkészítése is. Például folyamatosan foglalkozni kellett a körök nyomta-
tási igényeinek (plakátok, szórólapok) leadásával, ezek időre való elkészülésével.

Az idei évben kezdte el a munkáját a Gazdasági és Szponzorációs Bizottság is, melynek keretein belül meg-
alkottunk a 2025-ös rendezvényeinkről egy szponzorációs kiajánlót is, hogy a jövőben még gördüléke-
nyebben mehessen a rendezvények szervezése, valamint megújítottuk a köri támogatási rendszert is, hogy
az öntevékeny köreink minél gyorsabban és hatékonyabban használhassák fel a féléves kereteiket.
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A 2023/24-es tanévben kevés változással, nagy-
részt a korábbi formában folyt a Képviselet által
kiírt ösztöndíjak pályázása és elbírálása. A MŰE-
PER űrlapok azonban kisebb-nagyobb változáso-
kon estek át mind a pályázást, mind a bírálást elő-
segítendően.

Az egyik fő változás az volt, hogy a 2023/24/2 fél-
évre vonatkozó Közösségi ösztöndíj bírálásához
megkértük a Közéleti vezetőket, hogy készítsenek
egy írásos beszámolót a csoport tevékenységéről
és terveiről, valamint hogy ezt prezentálják a HK-
nak, hogy legyen lehetőségünk kérdéseket felten-
ni nekik. Ennek az volt a célja, hogy jobban rálás-
sunk a tevékenységeikre és arányosabban tudjuk
kiosztani az ösztöndíjat az egyes csoportok között.
Több pozitív visszajelzést is kaptunk ezzel kapcso-
latban, így a 2024/25-ös tanévtől kezdve pályázati
kiírásba is foglaltuk és folytattuk ezt a gyakorlatot.

Egy másik lényeges különbség a korábbi félévek-
hez képest az volt, hogy mivel az ösztöndíjakra
költhető keretünk nem várt mértékben megnőtt a
2024/25/1 félév végén, így a 2024. július 1. - 2024.
augusztus 31. beszámolási időszakra vonatkozó
Rendezvényszervezői ösztöndíjhoz utólagos kor-
rekciót ítéltünk. Ebből tehát a Gólyatábort, a Re-
gisztrációs hetet és a Kari Tábort szervező hallga-
tók részesültek.

AKar Kiváló Oktatója cím adományozására, a szo-
kásokhoz híven, tavasszal került sor. Ezen díjat
évente három oktatónak adományozza a Kar: egy
matematikus, egy fizikus és egy kognitív idegtu-
dományt tanító oktatónak. Az OMHV
kérdőívek kiértékelése alapján, a valósá-
got leginkább tükröző hallgatói vélemé-
nyeket figyelembe véve, a lehető legtöbb
hallgató elérésével került odaítélésre a díj.
Az oktatók kari kiválóságát a karunkon
lévő képzések tárgyainak hallgatói értéke-
lései szerint szűrtük, mely eredményeket
még az összesített egyetemi minősítéssel
is összevetettük. Továbbá fontos kritéri-
um volt még, hogy az oktató az elmúlt há-
rom évben ne rendelkezzen ezen cím-
mel. A Kari Tanács egyhangúan elfogadta
az előterjesztésünket. A díjban 2024-ben
Dr. Andai Attila (MI), Dr. Erdei Gábor (FI)
és Dr. Babarczy Anna (KTT) részesültek.

Minden félévre 3 homogén keret áll rendelkezé-
sünkre különböző ösztöndíjak kifizetésére. A leg-
nagyobb közülük a Tanulmányi ösztöndíjra fordí-
tandó keret, ez a 2023/24-es tanév tavaszi félévé-
ben 18 620 200 Ft, a 2024/25-ös tanév őszi félévé-
ben pedig 21 287 500 Ft volt. Az őszi tanulmányi
ösztöndíj osztás a következőképpen alakult a ho-
mogén hallgatói csoportok egyikében, a Fizikus-
mérnök BSc 2. évfolyamában:

A különböző közösségi tevékenységeket jutalmazó
ösztöndíjakra összesen 2 019 200 Ft és 2 267 400
Ft állt rendelkezésünkre az utóbbi két félévben. A
Közösségi ösztöndíjra pályázók száma folyamato-
san nőtt az elmúlt félévek során. Reméljük, hogy a
hallgatóság továbbra is hasonlóan lelkesnek bizo-
nyul majd!

A Hallgatói Képviselet tagjainak jutalmazására
szolgáló keret a következőképp oszlott fel az egyes
képviselők között a HK elmúlt ciklusában:

Sajtos Judit

Területi beszámoló: Ösztöndíj
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Amellett, hogy a hallgatók tanulni, az oktatók pe-
dig tanítani járnak az egyetemre, fontos mind az
előbbinek, mind az utóbbinak, hogy az Egyetem
környezetében ki is tudjanak kapcsolódni. A Hall-
gatói Képviselet Rendezvényszervező Bizottságá-
nak pedig az a feladata, hogy ezt az igényt kielégít-
se a legkülönfélébb módokon. Azt hiszem, bátran
állíthatom, hogy ez idén is sikerült!

Az alábbiakban kicsit részletesebb beszámolót ol-
vashattok arról, hogy mi történt az elmúlt évben a
Rendezvény területén:

KEZDETEK

A február végi Tisztújításkor pozícióváltás történt.
Miután megvolt a kezdeti tudásátadás, tagfelvételt
hirdettem a Rendezvényszervező Bizottságba. En-
nek során 17-en jelentkeztek, melyből 11 új, gólya
tag volt. Mivel rekordszámúan sok új tagnak ör-
vendhettünk, elengedhetetlen volt egy összefogla-
ló nekik, hogy mégis mivel foglalkozik az RB. Ezt
a tudásátadást az első Bizottsági ülésen, április kö-
zepén tartottam meg.

SPORTNAP

A legutóbbi Sportnapot április 30-án tartottuk.
Visszatértünk ahhoz a szép hagyományhoz, hogy
nem csak Sörpongbajnokság, hanem Focibajnok-
ság is megrendezésre került. Ezúton is köszönet
Csaplár Mikinek, a sportfelelősnek a közös mun-
káért. A Focibajnokságra 8 csapat, míg a Sörpong-
bajnokságra 18 csapat jelentkezett. Újdonság volt
még idén, hogy a nyertes csapatok szponzoraink
jóvoltából értékes nyereményekben részesültek.

GRILLPARTY

A Grillparty póthét pénteken, május 31-én volt a
Kármán Tódor Kollégium udvarán. Ennek az ese-
ménynek a célja, hogy a tanév végén a hallgatók és
az oktatók együtt kiereszthessék a gőzt pár finom
falat és hideg innivaló társaságában. Az ételek közt
megtalálható a hotdog, a sült krumpli és saláták, az
italkínálat pedig sör, cider és ice tea. Emellett lehe-
tőség van sörpongra és pingpongozásra is. A bo-
rongós, esős idő ellenére rekordszámú résztvevő-
vel, több mint 100 fővel büszkélkedhettünk.

KARI TÁBOR

Ha nyár, akkor a TTK Kari Tábor. Ez idén sem volt
másképp, augusztus 8-11. között Balatonlellén mu-
lattunk együtt. Itt a már jól megszokott programok
voltak, első este Sörpongbajnokság, majd Bada-
csonytúra, végül utolsó nap állomásos- és nagyve-
télkedő. Az előző évektől eltérően, idén kétféle
jegykategóriát hirdettünk meg, normál és hétvégi
jegyet. Az egész tábor jó hangulatban telt, szeren-
csénkre az időjárás is nekünk kedvezett. Emléke-
zetes élmény marad mindenkinek.

GÓLYATÁBOR

Idén is megrendezésre került a Gólyatábor, ami
karunk legnagyobb hagyományőrző rendezvénye
és talán szervezés szempontjából is a legkompli-
káltabb esemény. Az előző évekhez hasonlóan a
Balatonlellei Ifjúsági Táborban került megrende-
zésre, szerencsére komolyabb komplikáció nélkül,
valamint rekordszámú szervezővel és résztvevővel
zajlott le. Reméljük a Gólyáink számára is emléke-
zetes marad és jó barátságok alakultak ki.

REGISZTRÁCIÓS HÉT

AGólyatábor folytatásaként augusztus utolsó heté-
ben a Regisztrációs hét keretein belül is sok prog-
rammal készültünk új hallgatóink számára. A re-
gisztrációs hét olyan szempontból különleges,
hogy programtervében megtalálhatóak a szakmai
programok mellett a csapatépítő jellegűek is. Illet-
ve egyedi még, hogy a hét sikeressége nem csak az
RB-n múlik, hanem a Gólyatábor szervezők, a Kar
öntevékeny köreinek és szakkollégiumának, a HK-
sok és a háttérszervezetek összehangolt munkáján
is. Azt hiszem, nem meglepő, hogy a hét rendezvé-
nyein egészen nagy számban vettek részt a gólyák.

KARI NAPOK

Ahogy azt már megszokhattátok, a Kari Napok
szervező brigádja ismét a tavalyi nyertes csapat
volt. Az óriási kisegér (de tényleg hatalmas) című
videó adta az ötletet a videóhoz. Az október eleji,
háromnapos rendezvény a szokásos programokat
tartalmazta: Sörpongbajnokság csapatvideó vetí-
téssel, kocsmatúra és nagyvetélkedő. A program-
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sorozaton hat csapat mérte össze tudását (és má-
ját), melyből három gólyák alkotta csapat volt.
Nem meglepően idén is, az Etalon után természe-
tesen, a másodévesek csapata nyert.

MATEMATIKUS EST

Egy nagyobb pihenőt követően újra beindult az
RB élete. A TDK előtti estén a Rizmayer Sörház-
ban gyűltek össze a matek érdekeltségű oktatók és
hallgatók a Matematikus Est jegyében. Az este fo-
lyamán előbb a kabalaállattal, a pingvinnel kap-
csolatos kérdésekre, majd matekos kérdésekre ke-
resték a résztvevők a válaszokat kisebb csapatokba
rendeződve. Végül pedig előre megadott szavak-
ból frappáns és vicces történeteket kreáltak. Az Est
végén a dobogós csapatok csokit, illetve az első he-
lyezett egy plüss pingvint vehetett át. A rendezvé-
nyen kb. 55 hallgató és 12 oktató vett részt.

TTKBÁL

Nem lehet addig ízig-vérig TTK-s valaki, amíg
nem vesz részt a TTK Bálon. Nem csak Gólyabál-
ról van szó, hanem Felezőköszöntőről és Gyűrű-
avatóról is. A hallgatóink megünneplésén kívül
még vacsoraestet is tartunk, különböző fellépőket
hívunk, és tombolát sorsolunk, ahol idén is több,
mint 60 nyereményt vehettek át a szerencsés
nyertesek. Ugyan utolsó pillanatban külső ténye-
zők okán helyszínt kellett változtatnunk, remé-
lem, hogy ez nem volt nagy befolyással a rendez-
vény sikerességére.

Az eseményeket összefoglalva elmondhatom,
hogy az év kifejezetten szerencsésen és sikeresen
alakult, a szervezők rengeteg hasznos tapasztalat-
tal gazdagodhattak, a résztvevők pedig minden
rendezvényről pozitívan nyilatkoztak.

RB-SNEK LENNI JAJ, DE JÓ…

Amikor rendezvényfelelős lettem, célom volt,
hogy az RB-sek ne csak rendezvényeken találkoz-
zanak, hanem azon kívül is, így több csapatépítést
is szerveztünk már, szabadulószoba és közös társa-
sozás formájában. Elvem továbbá, hogy az RB-sek
is részt vehessenek az adott rendezvényeken,
amellett, hogy szerveznek is. Ezt úgy igyekeztük
idén elérni, hogy minél több tagot próbáltunk to-
borozni, és így egy-egy emberre kevesebb munka
jutott. Ezért is fektettem és fogok is fektetni nagy
hangsúlyt a tagfelvételre, akár személyes megke-
resések útján.

A PR Bizottság jóvoltából névtáblákat is magunké-
nak tudhatunk már, egy aranyosabb, állatos, illetve
egy komolyabb, elegánsabb verziót is.

JÖVŐBETEKINTVE

Az elmúlt egy év majd’ minden rendezvénye után
volt kiküldve elégedettségi kérdőív. A következő
évben úgy szeretnék nekiállni én, vagy az utódom
a rendezvények szervezésének, hogy ezeket a kér-
dőíveket kiértékelem, és ennek megfelelően olyan
rendezvényt hozok létre, amelyet Ti, hallgatók

szeretnétek.

A tavaszi félévben a következő
rendezvényekre számíthattok:
Sportnap (március 4.), Szakmai
Nap (április 9.), Grillparty (má-
jus 23.). Illetve a Tisztújítás után
nem sokkal tagfelvételi pályá-
zatot is kiírunk.

A jövőben tervben van még egy
névreszóló RB-s póló megter-
vezése és beszerzése is.

Köszönöm, hogy elolvastad
cikkemet, illetve remélem,
hogy még találkozunk valame-
lyik rendezvényen!
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Meg kell valljam, hogy már november óta jár az
agyam a területi beszámolón. Az első teljes man-
dátumomat tudhatom magam mögött oktatási re-
ferensként, és egyben az utolsót is, így keserűség-
gel vegyes izgalommal vártam már, hogy elmesél-
hessem, mi minden történt az előző évben. Egy
kis “spoiler alert”: most is nagyon sok izgalmas
projektet tudhatunk magunk mögött (és előtt).

Ezekből az első, amit tavaly ilyenkor már beharan-
goztam, hogymegtörtént a terület átszervezése. Itt
a legfontosabb, hogy az eddigi magányos feladat-
kört az oktatási referens most már az Oktatási Bi-
zottság vezetőjével karöltve végzi, így több a kapa-
citás az új ötletekre és projektekre, a hallgatói se-
gítségnyújtásról nem is beszélve, amiben a növek-
vő hallgatói létszám miatt nekünk is kellett a segít-
ség. Egy másik nagy eredménye az átszervezés-
nek, hogy az Oktatási Bizottság munkája kibővült,
az ülések rendszeressé váltak, és a dedikált felelős
figyelme alatt egy olyan csapat szerveződött, akik-
nek a munkája egyre inkább nélkülözhetetlen a te-
rület működéséhez.

És mik ezek a nagy projektek, amikről ennyit be-
szélek? Én a legtöbbet a matematika és a fizika
képzéseknek a felülvizsgálatával foglalkoztam az
évben. Még tavasszal indult el a Matematika BSc és
Matematikus MSc felülvizsgálata és újragondolá-
sa, ahol a hallgatói és az alumni meglátások és igé-
nyek becsatornázásával mi is kulcs szerepet vállal-
tunk. Ez a munka, úgy érezzük, nagyon eredmé-
nyesen zárult, amihez kulcsfontosságú volt az ok-
tatók páratlan együttműködése. Bár az új rendszer
még nem tökéletes, szerintem az új tapasztalata-
inkkal a fennmaradó hibák már könnyen orvosol-
hatóak lesznek.

Most pedig belekezdtünk a következő nagy pro-
jektbe, a Fizika BSc és Fizikus MSc hasonló felül-
vizsgálatába, különös tekintettel a laboratóriumi
foglalkozásokra. Ez a projekt még csak most in-
dult, így a részletek még kidolgozásra várnak, de
már rengeteg nagyon értékes meglátást összegyűj-
töttünk. Ehhez nagyban hozzájárult az először
idén megszervezett Hallgatói Workshop, ahol a
hallgatók személyesen, beszélgetéses keretek kö-
zött tudták megosztani a meglátásaikat. Én na-
gyon sikeresnek érzem ezt az alkalmat, így remé-
lem a jövőben ilyen módon sikerül jobban bevon-

nunk a hallgatóságot a saját érdekeik képviselésé-
be. A fizika képzésekkel még rengeteg munka áll
előttünk, de nagyon boldog vagyok, hogy elindult
ez a folyamat, és remélem sikerül megoldást talál-
nunk az évek alatt felgyülemlett problémákra.

Mint említettük, idén már rendszeresen ülésezett
az Oktatási Bizottság. Egész évben sikeresen folyt
az információk átadása és az együttműködés az
évfolyamfelelősökkel, akik nagy örömünkre min-
den évfolyam minden szakját tudták képviselni.
Ezek mellett persze sor került az oktatás területén
félévről félévre előkerülő feladatokra is, mint a
ZH- és vizsgarendek elkészítése, illetve az EHK
Külső Oktatási Bizottságban (azaz KOB-ban) vég-
zett munkák.

Immár ötödik éve, most is megszervezésre került
a Mentorprogram, amely idén is nagyon jól sike-
rült. Sőt, külföldi hallgatótársainkat is sikerült be-
vonni mind mentor, mind mentorált szinten. Sze-
retném megragadni az alkalmat, hogy mindenki-
nek megköszönjem, aki valaha mentorálással segí-
tette a hallgatótársait: egy egyedülállóan szép tö-
rekvésnek vagytok a tagjai!

Na és akkor hova tovább ezek után? Mivel én már
nem fogok indulni a következő tisztújításon, nem
érezném helyénvalónak, ha én értekeznék itt a jö-
vőbeli tervekről. Inkább meghagyom ezt a lehető-
séget Boros Lillának, aki ebben az évben az Okta-
tási Bizottság vezetőjeként lépten-nyomon segí-
tette a munkámat. Lelkesedése és kreativitása ren-
geteg örömet és motivációt adott nekem az előző
évben, és ha ti is bizalmat szavaztok neki, akkor
kétségem sincs afelől, hogy vele oktatási referens-
ként jó kezekben lesz a terület.

***

Itt akkor meg is ragadnám a szót, és szeretném
megköszönni Kaninak az eddigi munkáját. Nehéz
szívvel búcsúzom tőle, de egyben izgatottan vá-
rom a következő évet, és hogy kivel fogjuk tovább
vinni a Kar oktatási ügyeit.

Mint ahogy azt Kani is említette, és sokan tudhat-
játok, szeptember elején átvettem Brúnótól a
posztot, és azóta én foglalkozom, eleinte persze
segítséggel, az Oktatási Bizottság vezető feladatai-
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val. Ezzel a pozícióval kezdtem a HK-s létet, és bár
nem mindig volt felhőtlen az itteni tevékenyke-
dés, remélem az itt végzett munkám hasznos volt
- és még lesz is - a TTK és a Képviselet számára.
Pár szóban szeretném megköszönni Brúnónak a
segítségét és az Oktatási Bizottság vezetőjeként
végzett munkáját.

És ha már jövőbeli terveket emlegettünk… Először
is szeretném megújítani a Kar Kiváló Oktatója vá-
lasztásának menetét. Jelenleg folyamat alatt van az
OHV eredmények kiértékelésének automatizálá-
sa, mely során a kari nyersadatokból egy program
segítségével nyernénk ki a megfelelő információt.
Továbbá szeretném átdolgozni a Mentorprogram
pályázati felhívását. Szeretném frissíteni a doku-
mentációt, a jelentkezés feltételeit, illetve a cso-
portok beosztását is.

Nagyobb projekt lenne a Fizikus-mérnök MSc
megszervezésében való részvétel. Mint azzal már
páran találkozhattatok, kiküldtünk egy előzetes
igényfelmérő kérdőívet, melyre eddig nagyon sok
hasznos visszajelzés érkezett. Szeretném a kitöl-
tőknek megköszönni a segítségüket! Ezzel kapcso-
latban további megbeszélések, igényfelmérések
várhatóak, amelyekbe újult erővel vágunk majd
bele!

Köszönöm, hogy végigolvastátok a nem is olyan
rövid beszámolónkat! Összességében egy produk-
tív időszakot tudhatunk magunk mögött. De az
idő nem áll meg, így az oktatás sem, és még sok
más kisebb-nagyobb projekt elébe nézünk újult
erővel és megújult bizottsággal is.

Kovács Kíra Diána

Területi beszámoló: Szociális
Az előző évi szociális területi beszámoló óta több
nagyobb dolog is végbement a területen, ebben a
cikkben ezekről fogok beszámolni, illetve pár sta-
tisztikát is hozok az elmúlt 2 félév szociális idősza-
káról.

Kezdjük is a 2023/24 tavaszi félév időszakával,
ugyanis az előző beszámoló elkészültekor még
nem ért véget a pályázás. Az akkori időszak előké-
szítésekor még Rák Lili volt a TTK HK szociális re-
ferense, én az időszak közben vettem át tőle a sta-
fétát, egyből a mélyvízbe kerülve. Egyetemi Szoci-
ális Bizottságba delegált hallgatói tagként köteles
voltam letenni a referensi vizsgát (amit minden
félévben kötelező, ezzel van biztosítva az, hogy a
referensek naprakész tudással rendelkezzenek a
releváns szabályzatokból), illetve ezután segítet-
tem a bírálói vizsgák lebonyolításában is, miköz-
ben a TTK-ra beérkezett pályázatok bírálását ko-
ordináltam. Úgy érzem, hogy a körülmények elle-
nére sikeres időszakot zártunk, átlagos számú “El-

bírált, hiánytalan” pályázatunk lett (31 db), illetve
nem érkezett be jogos felszólalás sem TTK-s hall-
gatótól, ami bírálói hibát indikálna.

Miután lezárult a tavaszi félév pályázási időszaka,
szinte azonnal nekiálltunk előkészíteni az őszi
időszakot, ugyanis szerettünk volna az ESZB-vel
előterjeszteni egy Térítési- és Jutattási Szabályzat
(röviden TJSZ) módosítást, hogy minél igazságo-
sabb legyen a pontrendszer, és alkalmazkodni
tudjunk az infláció és az egyéb körülmények
okozta gazdasági helyzethez. A módosításnak en-
nek megfelelően a legfontosabb része az volt,
hogy az egy főre jutó jövedelemre jutó pontok
rendszerét megváltoztattuk. Így már nem forintra
pontosan szerepelnek az adott összegre járó pon-
tok, mivel ez nehezen tud alkalmazkodni a dina-
mikus környezeti változásokhoz. Ehelyett beve-
zettük azt, hogy a pontok a nettó minimálbér ösz-
szegéhez vannak kötve, így ha az emelkedik, akkor
a pontok is annak megfelelően változnak. Tehát ha

Őszi vezetőképző tábor - Oktatás szekció
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egy háztartásban a nettó minimálbér összegének
30%-a az egy főre jutó jövedelem, akkor kapja meg
a pályázó a maximális, 50 jövedelemre kapható
pontot, és ha a nettó minimálbér 90%-a az egy
főre jutó jövedelem, akkor kap 0 pontot, közte pe-
dig lineárisan változnak a pontok. A másik fonto-
sabb változás a tanuló eltartottakra (azaz még 25
év alatti, nappali képzésen tanuló testvérekre vagy
egyéb háztartástagokra) járó pontokat is megvál-
toztattuk, ugyanis a korábbi 7-6-5-4-3-2-1-1-1-...
pontozás helyett már 7-7-5-5-5-…pont jár tanuló
eltartottanként, ezzel a sok gyermekes családok
jobban kompenzálva vannak. A harmadik fontos
változás, hogy a két tanú előtt hitelesített nyilatko-
zatok helyett már elfogadunk elektronikusan hite-
lesített dokumentumokat is, így ilyen papírokat
sem kell nyomtatnia a pályázónak, ha nincs lehe-
tősége rá (az elektronikus hitelesítés kiváltja a ta-
núk és a nyilatkozó fizikai aláírását is). Az utolsó
kiemelendő módosítás az volt, hogy visszavezet-
tük azt, hogy lehessen pontot kapni arra is, ha va-
laki 25 év feletti, de még tanul, illetve ha nem nap-
pali tagozaton tanul, hanem pl. levelezőn, arra 3-3
pont jár.

A TJSZ módosítás előkészítése után sem unatkoz-
tunk, ugyanis felülvizsgáltuk a bírálói vizsgák fel-
építését, hogy ne feltétlenül a definíciók szó sze-
rinti számonkérése legyen a vizsgán, hanem a gya-
korlatban is használható tudás, ezért a feladattípu-
sokat és a szóbeli vizsgák pontozását is ennek
megfelelően módosítottuk.

A TTK-n a 2024/25 őszi időszakra 6 bíráló tett si-
keresen bírálói vizsgát, ami a korábbi 3-4-hez ké-
pest nagy ugrásnak érződött, kicsit kevés pályázat
is jutott 1-1 bírálónak, annyira lelkesen bírált min-
denki. Remélem, hogy ezt a pályázók is érezték
olyan formában, hogy rekord gyorsasággal, általá-
ban 1 napon belül elő lett bírálva a pályázatuk.
Mindenképp jól jött a sok bíráló azért is, mert nyá-
ron - főleg az elsőévesek miatt - mindig több hall-
gatói megkeresés érkezik és több pályázat érkezik
be. A kérdések megválaszolásának meggyorsításá-
ra és egy kezdeti tudás átadása érdekében az
ESZB-vel 3 fórumot is szerveztünk online formá-
ban a gólyák és szüleik számára, aholegy általános
tájékoztatót kaptak a BME szociális pályázatairól,
a pályázás menetéről, illetve minden fórum végén
feltehették a kérdéseiket is. Ezek a fórumok elég
sikeresen zajlottak le, mindegyiken 100+ ember
vett részt. A gólyák további hatékony segítése ér-
dekében aTTK-n külön fogadóórákat is tartottunk
online formában, ahova természetesen felsőbb-
éveseket is szívesen vártunk, viszont inkább az el-
sőévesek fordultak hozzánk ezeken az alkalmakon
a kérdéseikkel.

Az időszakban felmerült az a nehézség is, hogy az
új felvételi rendszer miatt sok helyen kavarodás
volt a felvételi pontokban, így a gólyák később
kapták meg a címtáras azonosítójukat is, amivel el
tudták volna kezdeni a pályázást a MŰEPER felü-
letén, illetve voltak, akik csak fellebbezéssel kerül-
tek felvételre majdnem egy hónappal később.
Emiatt több intézkedést is megtettünk, hogy min-
denkit ugyanolyan bánásmódban tudjunk részesí-
teni. Egyrészt a gólyák kollégiumhoz szükséges
pályázási időszakát kitoltuk, amennyire csak tud-
tuk, hogy minél több idejük legyen pályázni, más-
részt a fellebbezéssel bekerülteknek lehetőséget
adtunk, hogy a pótfelvételizőkkel és a szociális ala-
pú önköltségcsökkentést igénylőkkel együtt tudja-
nak szociális ösztöndíjra pályázni szeptember ele-
jén, így nekik külön pályázatot is írtunk ki. A ren-
des eljárású szociális pályázás során 36 db “Elbí-
rált, hiánytalan” státuszú pályázat lett, a külön eljá-
rású pályázaton 1 db, viszont erre a TTK-n nem is
nagyon pályáztak emberek. Jogos felszólalás eb-
ben a félévben sem volt a TTK-ról.

A cikk megírásakor még el sem indult a 2024/25/2
félév pályázási időszaka, így arról nem tudok még
beszámolni, viszont az időszak előkészítése már
véget ért, azaz aktualizáltuk a MŰEPER Doku-
mentumok fülén található segédleteket, illetve ki-
javítottunk több felmerült apró hibát a pályázat
űrlapjában. Ebben az időszakban nem módosítot-
tunk a TJSZ-en, így nem változott sem a pont-
rendszer, sem az igazoláslista, viszont elkezdtünk
előkészíteni egy nagyobb módosítási javaslat cso-
magot a 2025/26 őszi féléves időszakra, így a nyári
pályázás előtt mindenképp ellenőrizzétek, ha pá-
lyázni szeretnétek, hogy mi módosult benne (ez
egyébként is mindig tanácsos).

Összességében úgy érzem, hogy sikeres volt az el-
múlt év a szociális területen, amiben sokat kö-
szönhetek a TTK szociális bírálóinak, és az ESZB
többi tagjának. Mivel tavasszal végzek a mester-
képzéssel, a következő ciklusra már másnak adom
át a stafétát a területen. Remélem, hogy az elmúlt
bő 1 év alatt összeszedett referensi tudásommal, és
a 8 félév bírálás után sikerül úgy átadnom a Tiszt-
újítás után a területet a leendő utódomnak, ahogy
azt illik, mindenre felkészítve. A továbbiakban is
bátran forduljatok a Képviselethez és a Szociális
Bizottság tagjaihoz, ha kérdésetek adódna a szoci-
ális pályázással kapcsolatban!
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Kovács Kíra Diána

A Tisztújító Szavazás folyamata

Biztosan sokan vettetek már részt Hallgatói Sza-
vazáson, viszont ha mégsem - vagy csak a Neptun
értesítésen kívül sok mindent nem láttatok belőle
- akkor ebben a cikkben megismerhetitek, hogy
pontosan hogyan is zajlik egy ilyen szavazás, mi-
ről szól, és hogyan vehettek részt benne.

A HK Tisztújító Hallgatói Szavazásán 2 dologról
zajlik a szavazás, hogy kik képviseljék a következő
1 évben a Kar hallgatóinak érdekeit a HK mandá-
tumos (azaz szavazati jogú) tagjaiként, illetve
hogy kik bírálhassák a Karon leadott Rendszeres
Szociális ösztöndíj pályázatokat.

A szavazás, mint minden más, a tervezéssel kez-
dődik, ahol - a szabályzatoknak megfelelően - el-
készítjük a szavazás ütemezését, azaz meghatá-
rozzuk, hogy mikor legyen a Hallgatói Fórum,
meddig tartson a szavazás és mikor legyen a Kép-
viselet alakuló ülése. Amint ez megvan, a szavazás
kezdete előtt minimum 2 héttel a HÖK ASZ sze-
rint ki kell tenni a TTK HK honlapjára, illetve egy
Neptun üzenetet is ki kell küldeni róla, hogy a Kar
hallgatói értesüljenek a szavazás részleteiről. Eb-
ben, az ütemezésen kívül, szerepelnie kell annak,
hogy mikor és hol lesz a Hallgatói Fórum, meddig
lehet jelentkezést leadni, ha valaki szeretne indul-
ni képviselőnek vagy szociális bírálónak (ugyanis
bárki, akinek van a Karon hallgatói jogviszonya
tud jelentkezni), hol fog zajlani a szavazás - már jó
pár éve a Neptunban van kiírva a szavazás -, illet-
ve kik a Szavazási Bizottság tagjai, akikhez lehet
fordulni a szavazással kapcsolatos kérdésekkel és
problémákkal.

Miután letelt a jelentkezési időszak, kikerül a HK
honlapjára és általában a Facebook oldalára is a
képviselőknek, illetve szociális bírálóknak a név-
sora és a leadott bemutatkozásaik, így bárki meg
tudja nézni még a szavazás kezdete előtt, hogy kik
jelentkeztek és mit kell róluk tudni. Egy másik na-
gyon fontos dolog, ami még a szavazás kezdete
előtt kikerül a honlapra, az az úgynevezett név-
jegyzék, amit az ÉSZI-től kér el a Szavazási Bi-
zottság elnöke, és tartalmazza azon hallgatók
Neptun kódját, akik jogosultak részt venni a sza-
vazáson. Ez a névjegyzék a szavazás előtt legalább
8 napig kint van a honlapon, hogy a hallgatók le
tudják ellenőrizni, hogy szerepelnek-e benne. Ha
bárki úgy érzi, hogy helytelenül nem szerepel a

névjegyzékben, akkor a Szavazási Bizottság elnö-
kének tudja jelezni a problémát, aki egyeztet az
ÉSZI-vel, hogy utólagosan felkerüljön a hallgató a
névjegyzékbe és részt tudjon venni a szavazáson.

A következő fontos pontja a szavazásnak a Hallga-
tói Fórum. Egy Tisztújító Szavazásnál a Fórumon
a jelentkezők személyesen is bemutatkoznak, il-
letve itt a résztvevők fel tudják tenni nekik a kér-
déseiket. A Fórumról mindig készül emlékeztető,
ami kikerül a honlapra, így aki nem tudott eljönni,
az is el tudja olvasni utólag, hogy mi történt nagy
vonalakban a Fórumon. Általában a Fórum kezde-
te után 1-2 órával elindul a szavazás is.

Fontos változás történt idén a Kollégiumi Felvéte-
li Szabályzatban, ugyanis már jár kollégiumi kö-
zösségi pont mind a fórumon, mind a szavazáson
való részvételért!

Ahogy már korábban említettem, a szavazás a
Neptunban zajlik. A kérdőíven belül először a HK
képviselőiről való szavazás szerepel. Itt látható
lesz a jelentkezettek névsora, akik közül legfeljebb
12 emberre lehet szavazni, azokra, akiket szeret-
nétek, hogy képviseljenek Benneteket. Ezután a
szociális bírálóknak jelentkezettek névsora követ-
kezik. Itt meg kell jelölni, hogy ki az, akit támo-
gattok, hogy kezelje a szociális pályázatokat, és ki
az, akit nem (itt kiemelném azt, hogy azzal, hogy
itt meg lesznek szavazva bírálónak, még nem bí-
rálhatnak, ugyanis minden félévben ehhez köte-
lesek letenni egy bírálói vizsgát is). Fontos, hogy
érvényes lesz úgy is a szavazatotok, ha esetleg a
HK-sokra vagy a szociális bírálókra nem szavaz-
tok egyáltalán, illetve a bírálóknál sem szükséges
minden emberre szavazni ahhoz, hogy le tudjá-
tok adni a szavazatot, viszont csak egyszer lehet
kitölteni a szavazás kérdőívét a Neptunban, úgy-
hogy ennek tudatában töltsétek azt ki.

A szavazás akkor lesz érvényes, ha a Kar hallgató-
inak legalább 25%-a részt vett rajta. Ha ez nem tel-
jesül a szavazás ütemezett végéig, akkor a Szava-
zási Bizottság meg tudja hosszabbítani a szava-
zást; ha ilyen fordulna elő, akkor arról kapni fog-
tok értesítést a Neptunon keresztül. Ha érvényes
lett a szavazás, akkor a képviselők esetén
az első 12 legtöbb szavazatot kapott ember fog
mandátumot szerezni, a többiek pedig póttagok
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lesznek (őket a HK felkérheti tanácskozási jogú
tagnak az alakuló ülésen, illetve ha lemond egy
mandátumos tag, akkor a szavazásnál kialakult
sorrend szerint kerülhetnek be utána a póttagok
mandátumos tagnak). A szociális bírálónak indul-
tak esetén azok lehetnek bírálók, akik több igen
szavazatot kaptak, mint nemet.

A sikeres szavazás után a HK-nak egy héten belül
meg kell tartania az alakuló ülését, ahol megvá-
lasztják az elnöki pályázatot leadottak közül az el-
nöküket, illetve az egyes posztokra is megválaszt-
ják a képviselőket.

Tisztújításon indulók

Bemutatkozások

A Hallgatói Képviseletbe, illetve a Szociális Bizottságba jelentkezők bemutat-
kozásai. A lapzárta után beérkezett bemutatkozások az alábbi linken érhetők el.

BARNAPÉTERBÁLINT

Sziasztok! Barna Péter vagyok, az első fizikus-mérnök hallgatók egyike. Bár nem vagyok az esti bulik fősze-
replője, ettől függetlenül ismerhettek pár helyről, mint például a Wigner Jenő Szakkollégiumból, ahol je-
lenleg gazdaságis vagyok. A hobbijaim közé tartozik a motorozás, futás, kerékpározás, barkácsolás, alvás,
zenélés, és természetesen az informatika is.

2024-ben, februárban csatlakoztam a Hallgatói Képviselethez, egyelőre a
nagymúltú Informatikai Felelős pozícióját töltöm be. Ez főként a belső
rendszerek, számítógépek karbantartását teszi ki, igyekszem a lehetősé-
gekhez mérten egy-két infrastruktúra-fejlesztést is eszközölni, például én
terveztem az új HK Hírek sablont HTML+CSS-sel a PR Bizottság berkein
belül. Pozícióm mellett tagja vagyok az imént említett PR Bizottságnak,
illetve a Rendezvényszervező, Gazdasági és Szponzorációs, Pályázati és
Kollégiumi Bizottságoknak is.

Ezek mellett természetesen szívesen segítek a többieknek is ha bármi fel-
adat akad, mely véleményem szerint segített a képviseleti munka mé-
lyebb megismerésében, és felkészített egy komolyabb pozíció betöltésére
is. Remélem bizalmat szavaztok nekem idén!
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BISZAKÁKOS

Sziasztok! Biszak Ákos vagyok másodéves Fizika BSc hallgató. Gyakran ta-
lálkozhattok velem a Kármán koliban, WJSZ-es programokon, valamint a
Sörtevékeny kör sörfőzésein. Pár érdekesség rólam: szeretek futni, szere-
tem a környezetet és egyik hobbim a túrázás, valamint szeretek egzotikus
ételeket és italokat kipróbálni.

2023 decemberében lettem a Képviselet Tanácskozási jogú tagja és 2024
februárjában bizalmat szavaztak nekem hallgatótársaim és már mandátu-
mos tagként vettem részt a HK munkájában. Innentől kezdve a Kollégiu-
mi referensi pozíciót és a Kari Közéleti felelős pozíciót láttam el. Október-
ben pedig az a megtiszteltetés ért, hogy fel lettem kérve alelnöknek és a
képviselet bizalmat szavazott nekem. Nagyon élveztem az elmúlt egy
évet a képviseletben, rengeteg tudásra és új képességre tettem szert.

A tisztújítás során pályázni fogok az elnöki pozícióra. Már alelnökként beleláthattam a vezetői szerepkörbe
és örömmel végzek minden a HK koordinálásával és vezetésével kapcsolatos feladatot. Az elnöki terveim-
ről és a motivációmról bővebben olvashattok az elnöki pályázatomban.

Ha bármilyen kérdésetek lenne felém keressetek bátran! Remélem ti is és a következő Képviselet is bizal-
mat szavaz majd nekem!

BOROS LILLA

Boros Lilla vagyok (mint az a nagybetűs feliraton is olvasható), másod-
éves fizikus-mérnök hallgató. 2023 őszén kezdtem az egyetemet, majd
nem sokkal később csatlakoztam az Oktatási Bizottsághoz évfolyamfe-
lelősként. Második félévemben felkértek szakcsoport felelősnek, segítet-
tem a ZH-rendek, később a vizsgarendek összeállításában, felülvizsgála-
tában. 2024 augusztusában csatlakoztam a Képviselethez, és szeptember
óta az Oktatási Bizottság vezető és Emlékeztetővezető pozíciókat töltöm
be.

Hogy ne csak száraz infókat lehessen rólam olvasni, egy kicsit magam-
ról is szeretnék írni. Alapvetően nem én vagyok a legközösségibb em-
ber, de bizonyos rendezvényeken azért összefuthattunk már. A Képvise-
lethez azért csatlakoztam, mert érdekelt az oktatási terület (fun fact: ha-
marabb olvasgattam a TVSZ-t, minthogy HK-s lettem), illetve jó pár ba-
rátom a HK tagja volt, érdekelt, amit csináltak, és segíteni akartam ne-
kik. Tagja vagyok a PR Bizottságnak, továbbá szervezőként segítettem
néhány rendezvény lebonyolításában is.

Amennyiben bizalmat szavaztok nekem, mindenképpen szeretném átvenni az Oktatási referens pozíciót,
és emellett szívesen segítek ott, ahol tudok.
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CSAPLÁRMIKLÓSMÁTÉ

Sziasztok! Csaplár Miklós vagyok, másodéves Fizika BSc szakos hallgató. A
TTK Hallgatói Képviseletének 2023. decemberében lettem tagja, mint ta-
nácskozási jogú tag, és 2024. február 28.-tól vagyok mandátumos képviselő.

Pozícióim tekintetében: voltam a TTK HK egyik EHK delegáltja 2024. no-
vember végéig; voltam, vagyok és remélem, még leszek is egy jó darabig a
sportfelelős, és ezáltal a Hallgatói Sportkör Elnöke. Ezen felül pedig fris-
sen megválasztva töltöm be az utánpótlás felelős pozícióját.

2024 tavaszától számítva vagyok tagja a Rendezvényszervező és az Után-
pótlás Bizottságnak, továbbá az EHK-ból való távozásomat követően nem
sokkal jelentkeztem a Gazdasági és Szponzorációs Bizottságba és az Okta-
tási Bizottságba.

Tavaly a bemutatkozásomba azt írtam: “A HK megadja a lehetőséget, hogy sokkal többet tegyek másokért.
Ne csak külsős személyként adjak tanácsot, hanem valódi segítséget tudjak nyújtani annak, akinek szüksé-
ge van rá.” A hozzáállásom azóta sem változott. A Hallgatókért vagyok a Képviselet tagja, és próbálok mi-
nél jobb lenni. Ha idén is bizalmat kapok, és mandátumosként folytathatom a tevékenységem ígérem,
megtartom ezt a mentalitást és lelkesedést, és mindent megteszek, hogy napról napra jobb legyek.

DÉNES GERGŐ

Dénes Gergő vagyok, 2020-ban jöttem a BME-re Fizika BSc-re, most kezdem az utolsó félévemet a Fizi-
kus MSc-n. 2021 tavaszán csatlakoztam a TTK HK-hoz, és azóta számos különböző pozíciót betöltöttem.
Kiemelkedő mérföldkövekként említhetem, hogy 2022 nyarán a kollégiumi referensi, 2023 nyarán az al-
elnöki pozícióba választottak meg, 2024 tavaszán pedig én lettem a Képviselet elnöke.

Tanulmányaim elején kiemelten fontosnak tartottam a tanulás és közös-
ségi élet közötti egyensúly kialakítását, amit véleményem szerint sikere-
sen megtettem: része vagyok több hallgatói csoportnak is az egyetemen,
ezek közül kiemelném a Wigner Jenő Szakkollégiumot, a KAPOCS-ot, az
Old’s Clubot – aminek leöregedett tagja vagyok –, valamint persze a Hall-
gatói Képviseletet is.

A kollégiumi referensi pozíción eltöltött másfél év során sok tapasztalatot
szereztem: bármilyen, a kollégiummal kapcsolatos problémába ütköztek a
hallgatótársaim, igyekeztem mindig elérhető lenni, lehetőségeim szerint
azonnal visszajeleztem, akár e-mailben, akár Messengeren keresztül, akár
szóban kerestek. Az alelnöki pozíció betöltése során még mélyebben
megismertem az egyetem működését, majd a felhalmozott tapasztalato-
mat elnökként igyekeztem a hallgatóság javára fordítani az előző év során.
A 2025-ös tisztújítás után a képzésem végéig a gazdasági referensi pozíciót
szeretném betölteni a képviseletben.

Remélem a pályázatom elnyerte a tetszéseteket és ismét bizalmat szavaztok nekem a 2025-ös tisztújításon.



FALUDI ZSÓFIA

Sziasztok, Faludi Zsófia vagyok, másodéves Matematika BSc szakos hall-
gató és szeretnék a hallgatói képviselet tagja lenni.

Az elmúlt másfél évben, igaz külső szemlélőként, de megismerkedhettem
a HK-val. Ez alatt azt értem, hogy a Rendezvényszervező Bizottság és PR
Bizottság tagjaként továbbá a másodéves matekosok évfolyamfelelőseként
több területen nyerhettem betekintést a HK közösségébe, szellemiségébe
és feladataiba. Mindig is nagyon vonzott a hallgatói képviselet és szeret-
tem volna csatlakozni, de úgy érzem a megfelelő időpont erre most érke-
zett el. Mostanra elég tapasztalatot szereztem, hogy teljes értékűen tud-
jam a rám bízott feladatokat teljesíteni. Megbízható vagyok, motivált, pre-
cíz és elszánt, így úgy gondolom megfelelő képviselője lennék hallgatótár-
saimnak. Célom, hallgatótársaim mindennapjainak könnyítése és a felme-
rülő problémákban való segítés.

Köszönöm, ha bizalmat szavaztok és a hallgatói képviselet tagja lehetek!
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GYŐRFI ÁDÁM

Győrfi Ádám vagyok, elsőéves Fizikus-mérnök BSc hallgató és az évfolyamfelelősök egyike.

Bár gimnáziumban nem vettem részt aktívan a diákönkormányzat mun-
kájában, egyetemistaként fontosnak érzem, hogy a hallgatók véleménye
és érdekei megfelelő képviseletet kapjanak.

Évfolyamfelelősként már most is igyekszem segíteni a hallgatók és az ok-
tatók közötti kommunikációt, és szeretnék még aktívabban részt venni a
Hallgatói Képviselet munkájában.

Elsősorban az Oktatási Bizottság tevékenysége áll hozzám közel, hiszen
úgy gondolom, hogy az oktatás minősége és a hallgatók tanulmányi kö-
rülményei meghatározóak mind a személyes fejlődés, mind a közösség si-
kere szempontjából.

Bízom benne, hogy a Hallgatói Képviselet tagjaként még hatékonyabban
hozzájárulhatok a hallgatók érdekeinek képviseletéhez, és segíthetem a
Kar közösségének fejlődését.
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KOVÁCS BRÚNÓAURÉL

Kovács Brúnó Aurél vagyok, matematika BSc szakos hallgató. A Hallgatói
Képviselethez 2022 decemberében csatlakoztam, mint tanácskozási jogú
tag. 2023 februárja óta, mint mandátumos tag vagyok részese a HK-nak.
Az elmúlt másfél évben én voltam a kar egyik EHK-delegáltja.

Úgy gondolom, hogy az elmúlt másfél év során nagyon sok tudást szerez-
tem az Egyetem és Karunk működésével kapcsolatban, valamint sok ta-
pasztalatot szereztem a különböző feladatkörökben, amivel hasznos tagja
tudok lenni a továbbiakban is a Képviseletnek, valamint hasznosnak bizo-
nyulhat a hallgatók számára. Úgy gondolom ez a tapasztalat különösen
fontossá válik a következő időszakban, hiszen az egyetem egy átalakulá-
son megy át, ahol igen is nagyon figyelmesnek kell lenni. Valamint szeret-
ném hinni azt, hogy a jövőben olyan újításokkal, és fejlesztésekkel tudok
előállni, amelyek merőben megkönnyítenék a hallgatók egyetemi létét,
továbbá segítik a képviselet könnyedebb és folyékonyabb működését.

A következő ciklusban, ha bizalmat szavaznak nekem a Hallgatók és a
Képviselet is, akkor szeretném folytatni az EHK-delegáltságot.

KOVÁCS KÍRADIÁNA

Sziasztok! Kovács Kíra Diána vagyok, másodéves Matematikus MSc szakos
hallgató. A HK-hoz a 2021-es Tisztújításkor csatlakoztam először. Pályafu-
tásom során sok pozíciót töltöttem már be, voltam kari lap felelős, emlé-
keztetővezető, PR referens, alelnök, EHK-delegált (és ennek keretein belül
az EHK Kommunikációs és PR felelőse), HK titkár és szociális referens is.

Úgy gondolom, hogy az elmúlt négy év során nagyon sok tudást szerez-
tem az Egyetem és Karunk működésével kapcsolatban, valamint sok ta-
pasztalatot szereztem a különböző feladatkörökben és tématerületekben,
amivel hasznos tagja tudok lenni a továbbiakban is a Képviseletnek. A kö-
vetkező ciklusban (ameddig le nem záróvizsgázok), ha bizalmat szavaznak
nekem a Hallgatók és a Képviselet is, akkor az egyik alelnöki pozíciót sze-
retném betölteni, illetve szociális bírálóként segíteném a következő szoci-
ális referens munkáját.

Ha bármilyen kérdésetek lenne a jelentkezésemmel, a tevékenységeim-
mel, vagy bármivel kapcsolatban, amiben tudnék segíteni, akkor keressetek nyugodtan!
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SCHINOGL PÉTER

Sziasztok! Schinogl Péter vagyok, másodéves fizikus-mérnök hallgató. Bár
az írás pillanatában nem vagyok kolis, azért elég sokszor találkozhattatok
velem a Kármánban, illetve december óta már az R épületben is. Ezen fe-
lül még a WJSz-ből is ismerhettek, ahol a Gazdasági munkacsoportot erő-
sítem.

A Képviselet munkájába 2023 decemberében kapcsolódtam be Tanácsko-
zási jogú tagként, majd 2024 tavaszától már az újonnan átnevezett Kom-
munikáció és PR felelősi, valamint a Kari lap felelősi pozíciókat láttam el.
Az elmúlt közel egy év során rengeteg hasznos tapasztalatot szereztem
ezeken a területeken, amelyeket a jövőben is szeretnék kamatoztatni.
2024 decemberében pedig az a megtiszteltetés ért, hogy a Képviselet bi-
zalmat szavazott nekem, és az egyik EHK-delegáltként immár egyetemi
szinten is képviselhetem a hallgatók érdekeit.

A továbbiakban szeretném folytatni az EHK-delegálti feladatokat, vala-
mint a Kari lap területen szeretném mindenképpen felhasználni azt a tu-
dást, amit eddig szereztem.

Bízom benne, hogy támogatni fogtok abban, hogy továbbra is a Képviselet tagjaként és szociális bíráló-
ként folytathassam a tevékenységeimet!

SAJTOS JUDIT

Sziasztok! Sajtos Judit vagyok, harmadéves Matematika BSc szakos hallga-
tó. A Képviselethez 2022 decemberében csatlakoztam, mint Tanácskozási
jogú tag, a 2023-as Tisztújítás óta pedig mandátumos tagként vehetek részt
a HK munkájában.

Az elmúlt ciklusban végig Ösztöndíj referensként tevékenykedtem, és
amennyiben a Hallgatóság bizalmat szavaz nekem, úgy ezt szeretném
folytatni a továbbiakban is. Ezen felül alelnöki és EHK-delegálti feladato-
kat is láttam már el a Képviseletben, amiknek köszönhetően nagyon sok
tapasztalatra és tudásra tehettem szert igen sok területen.

Eredetileg is azért jelentkeztem Hallgatói Képviselőnek, mert reméltem,
hogy így vissza tudok majd adni a Kar közösségének, akiktől borzasztóan
sokat kaptam és kapok a mai napig. Remélem, hogy valóban hasznos tag-
ja tudtam így lenni a Kar életének az elmúlt időszakban, és hogy a képvi-
selői munkát a továbbiakban is folytathatom majd.
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SINKAMÁRTON ZOLTÁN

Halihó! Sinka Márton vagyok, elsőéves matematika alapszakos hallgató.
Két hónapja csatlakoztam a képviselethez tanácskozási jogú tagként.

Én egy közösségi embernek gondolom magamat, ezért fontosnak tartom,
hogy jó legyen a közélet a karon; azonban nem csak élvezni szeretném
ezt, hanem tenni is szeretnék érte, hogy mások is hasonlóan jól érezzék
magukat. Még csak pár hónapja lakom a koliban azonban már most a szí-
vemhez nőtt, hiszen megannyi programnak, és közösségi eseménynek ad
otthont. Célom, hogy fenntartsam a TTK-s közéletet és lehetőségeimhez
mérten tovább pezsdítsem.

Amennyiben bizalmat szavaztok nekem, a következő pozíciók valamelyikén próbálnám ki magam: Kari
PR felelős, Rendezvényfelelős, Kollégiumi referens, Gazdasági referens.

Végül pedig egyéb dolgok rólam: Vízalatti rögbizek, pizzaszakács vagyok, tudok hangosan fütyülni, moto-
rozok, imádok csocsózni, a lecsó a kedvenc kajám.

Szép napot!

Sinka

VARGALILIÁNAERZSÉBET

Sziasztok! Varga Liliána Erzsébet vagyok, harmadéves Matematika BSc hallgató.

2023 szeptemberében évfolyamfelelősként tagja lettem az Oktatási Bizottságnak, valamint ekkor lettem
tanácskozási jogú tagja a HK-nak, majd 2024. februárja óta mandátumos tag vagyok. HK-s létem alatt vol-
tam Kommunikáció és PR felelős, jelenleg pedig Rendezvényfelelős és Kari PR felelős vagyok. Az Oktatási
Bizottságban azóta Matematika szakcsoportfelelős lettem. Érdekesség, hogy egy kivételével, az összes Bi-
zottságnak tagja vagyok.

Lassan két éve tagja vagyok a PikkÁsznak is, ahol egy éve főszerkesztőhe-
lyettesi feladatokat látok el. Emellett tagja vagyok a Sörtevékeny Körnek is.

Egyetemi éveim alatt célom, hogy aktív tagja legyek a közösségnek, és le-
hetőség szerint visszaadni azt a segítséget, amit én kaptam. Úgy gondo-
lom, hogy többek közt ezt a HK-ban tudom igazán megtenni. Igyekszem
mindig alaposan és pontosan elvégezni a rám bízott feladatokat, és szeret-
ném elérni, hogy úgy tudjanak a hallgatók tekinteni rám, mint akire min-
dig lehet számítani.

Remélem, hogy a munkám a jövőben továbbra is hasznos lesz mind a
Karnak, mind a Képviseletnek.


